

**ATIKAN NYAJIKEUN GAMBARAN DINA TEKS DESKRIPSI NU  
MERHATOSKEUN STRUKTUR BASA NGAGUNAKEUN MODÉL ATIKAN  
EXAMPLE NON EXAMPLE KA PESERTA DIDIK KELAS VII SMPN 1  
BANJARAN TAUN AJARAN 2017/2018**

ku

IHSAN APRIANDY

NIM 145030076

RINGKESAN

*Atikan Basa Indonésia dina Kurikulum 2013 nungtut guru kudu leuwih motékar dina milih jeung ngagunakeun modél atawa métode atikan. Modél atawa métode atikan anu digunakeun kudu bisa ngajadikeun peserta didik leuwih aktip dina kagiatan atikan, nu bisa ngajadikeun atikan anu museur ka peserta didik. Dina panalungtikan ieu, penulis ngagunakeun modél atikan example non example pikeun nyiptakeun atikan anu museur ka peserta didik dina atikan nyajikeun gambaran dina teks deskripsi nu merhatoskeun struktur basa ka peserta didik kelas VII SMPN 1 Banjaran. Dapon maksud tina panalungtikan ieu pikeun nyungkab pangabisa nu nulis dina ngarancanakeun, ngalaksanakeun, jeung nganilai atikan nyajikeun gambaran dina teks deskripsi nu merhatoskeun struktur basa ngagunakeun modél atikan example non example ka peserta didik VII SMPN 1 Banjaran, nyungkab-keun jeung nguji pangabisa peserta didik kelas VII SMPN 1 Banjaran dina nyajikeun gambaran dina teks deskripsi nu merhatoskeun struktur basa ngagunakeun modél atikan example non example, jeung nyungkabkeun kaéféktifan ngagunakeun modél example non example dina atikan nyajikeun gambaran dina teks deskripsi nu merhatoskeun struktur basa ka peserta didik kelas VII SMPN 1 Banjaran. Panalungtikan ieu dilakukeun ngagunakeun métode quasi ékspérimén sarta ngagunakeun rarancang panalungtikan One Group Pretest-Posttest Design. Téhnik ngumpulkeun data anu digunakeun ku penulis, nyaéta studi dokumentasi/telaah pustaka, tés, jeung obsérvasi. Hasil tina panalungtikan ieu bisa ditingali tina hasil rancangan atikan, nyaéta 3,22 jeung hasil lumangsungna atikan, nyaéta 3,11. Saterusna, bisa ditingali tina hasil pratés anu nilai rata-ratana 47,27 jeung hasil pascatéés anu nilai rata-ratana 71,21. Hal ieu nunjukkeun ayana ngaronjatkeun pangabisa peserta didik kelas VII SMPN 1 Banjaran, nyaéta 23,94. Lian ti éta, bisa ditingali ogé tina hasil uji statistik nilai nilai  $t_{hitung} > t_{tabel}$ , nyaéta  $12,164 > 1,703$  anu nilai signifikansina 0,05 jeung derajat kebébasan 36. Saterusna nilai Sig. (2-tailed) nunjukkeun hasil 0,000 nu hartina nilai signifikansi  $< 0,05$  dina taraf kepercayaan 95%. Dumasar kana hasil analisis data nu geus dilakukeun bisa disimpulkeun, yén atikan nyajikeun gambaran dina teks deskripsi nu merhatoskeun struktur basa ngagunakeun modél atikan example non example ka peserta didik kelas VII SMPN 1 Banjaran hasil maksud dilaksanakeun kalayan hadé.*

*Kata konci: Atikan, Bacaan Deskripsi, Model example non example.*